
Referat fra ordinære generalforsamling i 
 Alssund Biavlerforening ABF 

Mommark Marina, Mommarkvej 380, 6470 Sydals

                             Mandag den 4. September 2023


18.00 Spisning. 

          Menuen: Stegt flæsk med persillesovs

          Pris:        kr. 190,-

19.00 Generalforsamling

          Foreningen er vært ved kaffe og is dessert   


Dagsorden:

1. 	Valg af:

       	 1a dirigent

       	 1b referent

2. 	 Bestyrelsens beretning.

3. 	 Fremlæggelse af årsregnskab, med revisors påtegning, til 	 	 	
	 godkendelse.

4.	 Fremlæggelse af budget og fastsættelse af kontingent.

5. 	 Bestyrelsens planer og forslag for det kommende år. 

6.    Forslag fra medlemmer skal være afleveret skriftlig til bestyrelsen 8 	
	 dage  før generalforsamlingen afholdes (Forslagene vil 		 	 	
	 efterfølgende blive eftersendt som supplement til denne 	 	 	
	 indkaldelse.)

7. 	 Valg af bestyrelsen og 1 suppleanter (alle vælges for 2 år og kan 	 	
	 genvælges)

       På valg til bestyrelsen er:

       Maibritt Oksen - modtager ikke genvalg

       Andreas Kaad - modtager genvalg


Eigil Kjær - modtager genvalg 

På valg som suppleant er:


       Benjamin Reigardt - modtager genvalg

8.    Valg af 2 revisorer. 

9.    Eventuelt.

_____________________________________________

Der er fremmødt 27 til Generalforsamlingen




Referat: 

1. Valg af 
      1a dirigent 

Svend Jørgensen  	 	 	 	 	 	 	 	 	             
- som konstatere at indkaldelsen til generalforsamlingen er sket 		
rettidigt


      1b referent 

Margit Cargnelli


2. 	 Bestyrelsens beretning. 
Ved formand Preben Hansen

• Siden sidst. Vinteren gik stille og rolig i foreningen, havde få ting 
på vores program. 
• Vi havde oxalsyre afhentning den 3 december. 
• Vi rykkede vores skolebigårds aftner til mandag, det gav en del 
snak men synes det alligevel lykkes rigtigt godt med fremmøde i 
bigården. 
• 13 marts. Startede foreningens begynderkursus, vi havde planlagt 
en 3 til fire aftner. 
• Havde planlagt podning af frugt træer den 18 marts, men noget 
gik galt i bestillingen af  
Podekviste. vi prøver en anden gang. 
• 24 april. Var vi på besøg hos Swienty, vi var rundt og se butik, 
lager, produktion og sluttede af med kaffe og en omgang bisnak. 
• Vi fik startet den praktiske del i skolebigården den 17 april, og har 
så været i gang hver mandag siden. Bortset fra de aftner der var 
andet planlagt i foreningen. 
• 8 maj var vi på besøg på Christianskirkens kirkegård, hvor Odin 
Møller viste rundt. Hvor han fortalte om kirkegårdens historie, om 
buske og træer på stedet, 
• 19 juni. Slyngede vi i skolebigården, vi startede kl 17. vi var en lille 
flok vi slyngede fik lidt at spise, synes at huske vi var færdig kl 
23.30. 
• 1 juli var sidste dag for bestilling af foder, det var en del der brugte 
det tilbud. Udlevering af foder var den 8 juli. 
• 3 juli. Skulle Torben Kobberø fra Sønderborg kommune og 

fortælle hvad han kikker efter når der er naboklager i forhold til 



bier i private haver. Samme aften godt det samme for Torben 
aflyste 3 timer inden han skulle have været der. 

• Vi snakkede om Thymol. Oxsasyre strimler ( det der bliver kaldt 
( Greenstick) og lidt dronningeavl. 

• Her i mellem holdt vi sommerferie. 
• 7 august blev der slynget anden gang i skolebigården, det er 
første gang som jeg husker det at der er blevet slynget to gange i 
skolebigården. Der var pølser til dem der var mødt op. 
• Den 14 august kl 18.30 skulle Torben Kobberø komme igen. Han 
blev bare væk. 
Vi fodrede bier gav Thymol fik pølser og kørte tidlig hjem den aften. 
•Vi er stadig lidt i gang i skolebigården. I dag har vi så 
generalforsamling 
Og næste gang er sidste gang i skolebigården for i år

Bestyrelsens beretning er godkendt


3. 	 Fremlæggelse af årsregnskab, med revisors påtegning, til 
godkendelse. 

Regnskab er godkendt


4.   Fremlæggelse af budget og fastsættelse af kontingent.

Lokal Kontingent uændret på kr 190,- foruden det vi får fra Danmarks 
Biavlerforening 


5. 	 Bestyrelsens planer og forslag for det kommende år. 

• Har de sidste par år, undersøgt muligheden for at flytte ud til Kær 

Vestermark - fik først svar i januar. Deres svar at “ foreningen ikke 
passer ind i området”, da “honningbien er ikke hjemmehørende i den 
danske natur” Sønderborg er desværre influeret af planbi folk, og 
havde ikke været for dem, havde der nok været plads til os. Preben 
talte med DBF, de ville gerne hjælpe med at køre en sag mod 
Sønderborg kommune. Det har vi takket nej til, da vi ikke har lyst til at 
være et sted, hvor vi er uønsket.


•  Vil prøve at genindføre “Medlemmernes egen aften” aftner med små 
korte arrangementer 

• Overvejelse, og snak om, hvad vil vi med vores bigård


6.    Forslag fra medlemmer skal være afleveret skriftlig til bestyrelsen 	 

	 8 dage før generalforsamlingen afholdes

Ingen forslag indkommet




7. 	 Valg af bestyrelsen og 1 suppleanter (alle vælges for 2 år og kan 	
	 	 genvælges)

       På valg til bestyrelsen er:

       Maibritt Oksen - modtager ikke genvalg

       Andreas Kaad - modtager genvalg


Eigil Kjær - modtager genvalg 

Andreas Kaad er genvalgt

Eigil Kjær er genvalgt

Jesper Berthinger er valgt


På valg som suppleant er:

       Benjamin Reigardt - modtager genvalg

Benjamin er genvalgt


8.    Valg af 2 revisorer. 

Ulf Jacobsen er valgt

Rudi Cargnelli er valgt


9.    Eventuelt.

Forslag til “Medlemmernes egen aften”:

• Arrangement hvor vi deler vores gode ideer omkring vores biavl og 

honning behandling

•. Udenlandsk honning

•  Biavl og landbruget, hvor er landbruget i forhold til bierne


Generel snak om at der ikke kommer så mange til vores arrangementer, 
og hvad vi evt kan gøre ved det. Eller om det er noget der ligger i tiden 


Det grønne råd, har efterhånden været et tema her i foreningen i en del 
år. Vi har søgt om optagelse, men trods gentagende forsikringer om at 
rådet skulle igang igen, omstruktureringer osv er der intet sket og ved 
sidste henvendelse har de ikke svaret os.


Forslag om fællestur og besøge et sted, der producere materiale til 
biavl. F.eks valse tavler



